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ABSTRACT 

Steady state power system insecurity such as transmission lines being overloaded 

causes transmission elements cascade outages which may lead to complete blackout. 

The power system operator must know the system state at any instant. The 

contingency analysis is used to predict which contingencies make system violations 

and rank the contingencies according to their relative severity. Contingency Analysis 

is useful both in the network design stages and for programmed maintenance or 

network expansion works to detect network weakness. The weaknesses can be 

strengthened by transmission capacity increase, transformers rating increase besides 

circuit breakers ratings increase. This work outlines have been carried out for the 

simulation of generator outages and transmission line and transformer outages so as 

to carry out a full AC load flow based contingency analysis and ranking. The method 

has been applied to Sudanese National Grid and gives good results in determining 

the network weakness. 
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 المستخلص

في الحالة المستقرة مثل: التحميل الزائد في خطوط النقل قد  عدم الأمان في منظومة القدرة الكهربائية

. على مشغل نظم ينتج عنه  الظلام التام يسبب الخروج المتتابع لبقية عناصر القدرة الكهربائية مما 

القدرة أن يكون ملما بحالة النظام في أي لحظة. تحليل الطوارئ )الأحداث( يستخدم للتنبؤ بأي من هذه 

يؤدي إلى الانحراف عن القيم الطبيعية وترتيبها بناءً  على خطورتها , و هذا التحليل  سوف  الأحداث

مفيد جدا في مراحل التصميم و الصيانة المبرمجة )الدورية( وعمليات التوسعة في الشبكة وتحديد 

 العناصر الضعيفة بغرض المعالجة )زيادة سعة خطوط النقل و زيادة مقننات المحولات مع زيادة في

مقننات أجهزة الحماية(. و في هذه الدراسة تم عمل محاكاة لخروج مولد و خط نقل و محول باستخدام 

أحد تطبيقات الحاسوب لعمل تحليل لانسياب الحمولة بناءً على تحليل الطوارئ و ترتيبها. تم تطبيق 

الضعيفة في الشبكة. هذه الطريقة على الشبكة القومية السودانية و أعطت نتائج مرضية لتحديد العناصر   
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